
Oświadczenie złożone 
przez senatora Stanisława Karczewskiego 

Oświadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz 

Docierają do mnie niepokojące informacje od Krajowej Sekcji Służby Krwi NSZZ 
"Solidarność" dotyczące sytuacji w polskiej służbie krwi oraz problemów pracowników. 
Zostałem poinformowany o braku zainteresowania pracami powołanej Komisji Trójstronnej, 
w związku z czym dyskusja oraz jakiekolwiek uzgodnienia dotyczące problemów służby krwi 
okazały się bezcelowe i bezowocne. 

Mając to na uwadze, proszę Panią Minister o ustosunkowanie się do wymienionych postulatów. 

1. Pełne pokrycie środków na wynagrodzenia pracowników w ramach rocznych kontraktów 
zawieranych z ministrem zdrowia. 

2. Utrzymanie dotychczasowej wysokości środków na wynagrodzenia, takiej samej, jak 
wysokość wynagrodzeń wypłacanych w 2007 r. 

3. Podwyżka wynagrodzenia w wysokości 30% pod warunkiem pełnego pokrycia funduszu 
wynagrodzenia (jak w pkcie 1). 

4. Refundacja przez NFZ kosztów przekazanej szpitalom krwi i jej składników. 

5. Ostateczne rozwiązanie kwestii realizacji ustaw "203" i "110" ze względu na podjęte 
zobowiązania niektórych RCKiK. 

6. Ustalenie stałej lub rosnącej wartości punktu i uniezależnienie jej od liczby donacji; wartość 
punktowa większa niż w roku poprzednim. 

7. Przywrócenie utraconych przywilejów krwiodawcom. 

8. Przyznanie dodatkowych środków RCKiK na promocję honorowego krwiodawstwa. 

9. Prawne zagwarantowanie uczestnictwa w pracach legislacyjnych dotyczących krwiodawstwa 
przedstawicieli Zespołu Problemowego Służby Krwi Krajowej Sekcji Służby Zdrowia NSZZ 
"Solidarność". 

10. Uruchomienie w trybie pilnym krajowego laboratorium frakcjonowania osocza; z kapitałem 
wyłącznie polskim, na podstawie przepisów polskiego prawa. 

11. Wydanie przez Ministerstwo Zdrowia rozporządzenia regulującego ostatecznie kwestie 
płatności za szkolenie pielęgniarek i położnych. 

12. Rozliczenie Instytutu Hematologii i Transfuzjologii w Warszawie ze sprzedaży osocza 
odbiorcom zagranicznym. 

13. Wprowadzenie w ustawie o publicznej służbie krwi zmiany w art. 26, umożliwiającej 
włączenie w skład Krajowej Rady do spraw Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa przedstawicieli 
Zespołu Problemowego Służby Krwi Krajowej Sekcji Służby Zdrowia NSZZ "Solidarność". 

Pojawiają się także informacje odnośnie do planowanych przez ministerstwo przekształceń, 
w wyniku których utworzone zostaną cztery regionalne centra krwiodawstwa. Czy to oznacza 
likwidację pozostałych i idące za tym zwolnienia znacznej liczby pracowników? 

Zwracam się do Pani Minister z prośbą o rozpatrzenie w pracach resortowych postulatów 
pracowników służby krwi. Uważam, że ze względu na wagę niektórych postulatów wymagają 
one trybu pilnego i zasługują na uwzględnienie. 



Stanisław Karczewski 
 


